
حواشی مرتبط با چرایی عدم استفاده 
از ورزشگاه امام رضا )ع( برای مسابقات 
اوج  به  باشگاهی در حالی  و  مهم ملی 
خود رسیده که مدیران فدراسیون در 
به وجود آمدن این شرایط نقش مهمی 

دارند.
به گــزارش فوتبال 360، فوتبال مشــهد 
در ســالیان گذشــته روزهای کابوس واری 
را پشــت سر گذاشــته و در مقطع کنونی، 
در لیــگ برتر، لیــگ دســته اول و حتی 
لیگ دســته دوم خبری از حضور تیم های 
مشــهدی و یا نماینده ای از استان خراسان 
نیســت؛ آن هــم در حالی که 2 ورزشــگاه 
امام رضا )ع( و ثامن الائمه مشــهد که جزو 
باکیفیت ترین ورزشگاه ها در کشور محسوب 
می شــوند، مهیــای میزبانی از مســابقات 
باشــگاهی و ملی هستند و به ویژه ورزشگاه 
امام رضا )ع( از امکانــات مدرن و به روزی 

برخوردار است.
تیم های اســتقلال و پرســپولیس و البته 
تیم ملــی ایــران در طول یک مــاه اخیر 
درخواست شــان ایــن بود که بــا توجه به 
مشکلات ورزشگاه های آزادی و تختی تهران 
و عدم وجود ورزشگاه مناسبی در تهران، در 

مشهد به مصاف رقبای خود بروند اما با این 
اوصاف هیچ کدام از درخواســت ها پذیرفته 
نشــد؛ تنها پاسخ مثبت شــورای تامین به 
درخواست برگزاری دوئل ذوب آهن و هوادار 
بود که این مسابقه هم در حالی به میزبانی 
ورزشگاه مدرن امام رضا )ع( به انجام رسید 
که اجازه حضور تماشــاگران داده نشــد و 

بازی بدون تماشاگر برگزار شد!
مسکوت ماندن پرونده فاجعه ملی 

در مشهد!
مســئولان شورای تامین اســتان خراسان 
رضوی و شهر مشــهد در شرایطی مجدانه 
پای موضوع عدم میزبانی سرخابی ها و تیم 
ملی در مشهد ایســتاده اند که این مسئله 
ریشه در حواشی گذشته دارد؛ جایی که در 
فروردین ماه سال 1401، با پافشاری 2 عضو 
هیات رئیسه فدراسیون فوتبال، مسابقه تیم 
ملی برابر لبنان به مشهد منتقل شد و عدم 
هماهنگی هــای لازم در زمینه فراهم بودن 
شرایط حضور زنان در ورزشگاه، باعث خلق 
یک فاجعه ملــی و البته آبروریزی تاریخی 
شــد.کمیته انضباطی فیفا علیه فدراسیون 
فوتبــال تشــکیل پرونــده داد و حتــی 
زمزمه هایی درباره احتمــال تعلیق فوتبال 

ایران هم مطرح شد و در داخل کشور هم، 
دادستانی کل کشور و البته کمیسیون اصل 
نود نسبت به رسیدگی به ابعاد این مسابقه 
و شناسایی مقصران این فاجعه ملی تشکیل 
پرونده دادند اما بــا این وجود، پرونده های 
تشکیل شده در داخل کشور در طول بیش 
از 2 ســال اخیر، مســکوت مانــده و عدم 
رسیدگی به این پرونده ها زمینه ساز پابرجا 
ماندن ممانعت ها برای میزبانی سرخابی ها و 
تیم ملی در ورزشــگاه مدرن امام رضا )ع( 

مشهد شده است.
رد پای ماجدی و اصولی 

در عدم میزبانی سرخابی ها
و تیم ملی در مشهد!

مهدی تاج در آن مقطع ریاست فدراسیون 
فوتبال را برعهده نداشت و میرشاد ماجدی، 
سرپرســت ریاست فدراسیون بود و احسان 
اصولی، عضو هیات رئیســه فدراســیون که 
همزمــان رئیــس هیات فوتبال خراســان 
رضوی اســت، چهره اصلــی انتقال محل 
برگزاری بازی ایران و لبنان به مشهد بود. با 
این وجود، ماجدی و اصولی بعد از گذشت 
2 ســال همچنان بر مسند قدرت هستند و 
سمت های مختلفی را هم گرفته اند؛ میرشاد 

ماجدی، رئیس هیات فوتبال استان تهران 
شــده و اصولی هم توانســته ســمت های 
مختلفی از جمله ریاســت کمیته فوتسال 
و ریاست ســازمان لیگ فوتسال را بگیرد و 
در نقش ســخنگوی فدراسیون فوتبال هم 
فعالیت می کند! تاج بعد از بازگشت دوباره 
به کرســی ریاست فدراســیون، توانست با 
رایزنی های خود، مسئولان کمیته انضباطی 
فیفا را از گرفتن یک تصمیم مهم و تاریخی 
علیه فوتبال ایــران و تعلیق آن جلوگیری 
کند اما جرایم ســنگینی برای فوتبال ایران 
در نظــر گرفته شــد. با وجود رســیدگی 
کمیته انضباطی فیفا، عدم رسیدگی مراجع 
ذی صلاح داخلی دردسرســاز شده و گفته 
می شــود از بیم تکرار چنیــن فاجعه ای در 
مشــهد، مجوز برگزاری مســابقات مهم و 
پرتماشاگر در ورزشگاه مدرن امام رضا )ع( 

داده نمی شود و نخواهد شد!
همه چیز در مشهد برای میزبانی از 
بازی های بزرگ فراهم است اما ...

امیر قلعه نویی، ســرمربی تیــم ملی اخیراً 
در مصاحبه ای نســبت به عدم میزبانی تیم 
ملی در مشــهد از مسئولان تصمیم گیر در 
مشهد گلایه کرده بود. با این وجود به نظر 
می رسد مسکوت ماندن پرونده بازی ایران 
و لبنــان، مهم ترین علــت مخالفت اعضای 
شــورای تامین با برگزاری مســابقات مهم 
در مشهد است؛ آن هم در حالی که در کنار 
شرایط ویژه، اســتاندارد و مدرن ورزشگاه 
امام رضا)ع(، باید اشــاره داشت که مشهد 
به لحاظ میزبانی از مســابقات مهم با تعدد 
هتل های 5 ســتاره و امکانات زیرســاختی 
مناســب، آماده ترین شهر در مقطع کنونی 
محســوب می شــود. اســتقلالی ها تلاش 
خود برای میزبانی از الغرافه در مشــهد را 
آغــاز کرده اند اما به نظر می رســد که این 
درخواســت آبی ها هم رد خواهد شد و به 
مانند بازی با ملوان، مجوز بازی در مشــهد 
صــادر نمی شــود؛ مگر آنکه مهــدی تاج، 
رئیس فدراســیون فوتبال شــخصاً در این 
زمینه پای میز مذاکره با مســئولان شورای 
تامین بنشــیند و با پیگیری موارد مرتبط 
به پرونده مســکوت مانده از ســال 1401، 
مقدمات میزبانی مدرن ترین ورزشگاه ایران 
از مســابقات مهم باشگاهی و ملی را فراهم 

لیگ  VAR در  از سیســتم  استفاده 
برتر بیست و چهارم هر چند بخشی از 
مشکلات سال های قبل را برطرف کرده 
اما همچنان ابهاماتی در مورد عملکرد 
آن وجود دارد که فضای ابری را برای 

داوران ایجاد کرده است.
به گزارش  مهر، هفته دوم رقابت های لیگ 
برتر فوتبال کشــور در حالی برگزار شد که 
سیســتم داور ویدئویی در سه دیدار وجود 
داشــت اما عدم پخش تصویــر مربوط به 
VAR در تلویزیــون بار دیگــر بر ابهامات 

استفاده از این سیستم افزود.
مهدی تــاج رئیس فدراســیون فوتبال که 
در بازگشت به پســت خود استفاده از داور 
ویدئویی در رقابت های باشگاهی را یکی از 
شعارهایش تعیین کرده بود لیگ بیست و 
چهارم را با اســتفاده از همین سیستم آغاز 

کرد. 
اصرار او در اســتفاده از VAR باعث شد تا 
دوربین های تلویزیونی به کار گرفته شوند تا 
این بازی ها با استفاده از فناوری مورد تأیید 

فیفا برگزار شود.
با این حال چگونگی استفاده از دوربین های 
پخش تلویزیونی باعث شــد تا این موضوع 
مورد انتقاد قــرار بگیرد کــه دوربین های 
مســتقر پخش زنده در صورت عدم شکار 
یک صحنه مشــکوک نمی تواننــد به اتاق 
VAR تصویــری را برســانند و همچنان 
ابهــام در تصمیمــات داوری وجود دارد. از 
ســوی دیگر عدم پخش صحنه های مربوط 
بــه VAR نیز بر این ابهامــات افزود تا در 
اتفاقی عجیب در کارشناسی های تلویزیونی 

نیز نسبت به آن موضع گیری شود.

طبق دســتورالعمل فیفا درباره اســتفاده 
از VAR، هر مســابقه ای کــه حداقل با 4 
دوربین مطابق با زوایای اعلام شده و مورد 
تأیید نار مسابقه و داوران، پوشش تصویری 
داده شــود، می تواند با مجوز و تأیید فیفا از 

داور ویدئویی استفاده کرد.
مجوزی کــه فیفا در تاریــخ 2۷ مردادماه 
1403 به طور رسمی به فدراسیون فوتبال 
ایران اعلام کــرد تاییدیه های لازم را طبق 
نظر کارشناســان بخش تکنولوژی دریافت 
کرده و می تواند با حفظ حداقل استانداردها 

از این فناوری استفاده کند.
در حقیقت موضوع بحث به دلایل استفاده 
از دوربین هــای تلویزیونــی بــاز می گردد. 
اتفاقــی که در تمــام رخدادهای مربوط به 
جام جهانی 2022 قطر و حتی رقابت های 
فوتبال المپیک 2024 پاریس نیز از همین 
شــیوه برای VAR استفاده شــده است. 
تصاویــر دوربین هــای تلویزیونــی به اتاق 
VAR داده شده و آنجا مورد استفاده داور 

مسابقه قرار می گیرد. 
نکته مهم در میزان دوربین های پخش زنده 

تلویزیونی است. 
قطر با 64 دوربین بازی ها را پخش می کرد 
اما اکثر بازی های فعلــی لیگ برتر فوتبال 
ایران در خوشــبینانه ترین حالت با هشت 

تصویر پوشش داده می شود.
از این رو فدراســیون فوتبــال ایران قصد 
دارد محموله های جدید VAR را به همراه 
دوربین های پیشــرفته فیلمبــرداری برای 
کمک به پخش زنده بازی ها وارد کشور کند 
تا اینگونه بر کیفیت تصاویر و اســتفاده از 
این سیســتم در بازی هایش مورد استفاده 

قرار دهد.
همچنیــن عدم پخــش تصاویر VAR نیز 
بحث مهمی است که در یک هفته اخیر بین 
مدیران ارشد فدراسیون فوتبال و مسئولان 

صدا و سیما در حال کش و قوس است. 
محســن حکیم دبیر کارگــروه نظارت بر 
VAR در گفــت و گــو با خبرنــگار مهر، 
ضمن اشــاره به همراهی مدیــران صدا و 
 VAR ســیما در زمینــه پخــش تصاویر
عنوان کرد: تمام تصویرهای on-side در 
اختیار کارگــردان تلویزیونی قرار می گیرد. 
در حقیقــت تمام اتفاقات اتــاق VAR را 
تلویزیون به همراه صحنه های مورد بازبینی 

می تواند پخش کند.
از آنهــا هم درخواســت کرده ایم این اتفاق 
بیفتد اما به هر حال آموزش هایی لازم است 
تا این افراد با آن آشنایی کامل پیدا کنند و 

بتوانند آنها را پخش کنند.
وی ادامه داد: هیچ منع یا نکته ای برای عدم 
پخش این تصاویــر وجود ندارد و تلویزیون 
می تواند به راحتی صحنه های مورد بررسی 

داور VAR را پخش کند.
ما هیچ مشکلی در این زمینه نداریم و این 
خواسته را نیز داریم تا بینندگان تلویزیونی 
و حتی تماشــاگران حاضر در استادیوم نیز 

در جریان اتفاقات قرار بگیرند.
حالا باید دیــد تلویزیون که سال هاســت 
بر ســر حق پخش با فدراســیون فوتبال و 
باشــگاه ها در کشمکش اســت حالا برای 
استفاده صحیح ازVAR چگونه نقش خود 
را ایفا می کند و فدراسیون فوتبال چه زمانی 
دوربین های اختصاصی VAR را به کشور 
خواهد آورد تا تب حاشــیه های منسوب به 

داوری های فوتبال کشور را کمتر کند.

پای مدیران فدراسیون در میان است!

چرایی عدم میزبانی سرخابی ها و تیم ملی در مشهد

VAR در غبار خود ساخته دوربین های تلویزیونی

مروری بر ۹ دوره حضور در پارالمپیک

کاروان ورزش ایران در حالی برای دهمین بار در بازی های پارالمپیک شــرکت 
می کند که پاریس برای نخستین بار میزبان این رویداد است.

به گزارش  مهر، به فاصله دو هفته بعد از اتمام ســی و سومین دوره بازی های 
المپیــک در پاریس، این شــهر میزبان بازی های پارالمپیــک خواهد بود. این 
هفدهمین دوره بازی های پارالمپیک اســت که طی روزهای ۷ تا 1۸ شهریور 

برگزار می شود.
از مجمــوع 16 دوره قبلی بازی های پارالمپیک، ایــران در ۹ دوره آن حضور 
داشــته اســت. همزمان با پارالمپیک 1۹۸۸ که هشتمین دوره این بازی ها به 
حســاب می آمد، ایران برای نخستین بار اقدام به اعزام کاروان کرد. آن کاروان 

با حداقل ورزشکار و تنها در چهار رشته راهی سئول شد.
در ادامه ایران حضور متوالی و بدون غیبت در بازی های پارالمپیک داشت تا به 

امروز که در آستانه دهمین حضور در این بازی ها قرار دارد.
تاریخچه حضــور کاروان ورزش ایران در ادوار مختلف بازی های پارالمپیک به 

این شرح است:
پارالمپیک ۱۹۸۸ سئول

ترکیب کاروان ایران: 36 نفر در 4 رشته والیبال نشسته، پارادوومیدانی، گلبال، 
پاراوزنه برداری

پرچمدار: حسن سماواتی
عملکرد کاروان ایران: ۸ مدال شــامل 4 طلا، یک نقره، 3 برنز و کسب جایگاه 

2۷
پارالمپیک ۱۹۹۲ بارسلونا

ترکیب کاروان ایران: 2۹ نفر در 3 رشــته والیبال نشــته، پارادوومیدانی، پارا 
تنیس روی میز

پرچمدار: علی کشفیا
عملکــرد کاروان ایران: 4 مدال شــامل یک طلا، 2 نقره، یک برنز و کســب 

جایگاه 3۷
پارالمپیک ۱۹۹۶ آتلانتا

ترکیب کاروان ایران: 30 نفر در 4 رشــته والیبال نشســته، دوومیدانی، وزنه 
برداری، تیراندازی

پرچمدار: علی کشفیا
عملکرد کاروان ایران: 1۷ مدال شــامل ۹ طلا، 5 نقره، 3 برنز و کسب جایگاه 

20
پارالمپیک ۲۰۰۰ سیدنی

ترکیب کاروان ایران: 41 نفر در 5 رشته والیبال نشسته، پارادوومیدانی، پاراوزنه 
برداری، پاراتیراندازی و پاراتیروکمان

پرچمدار: مرادعلی شیرانی
عملکرد کاروان ایران: 23 مدال شامل 12 طلا، 4 نقره، ۷ برنز و کسب جایگاه 

16
پارالمپیک ۲۰۰۴ اتن

ترکیب کاروان ایران: ۹0 نفر در 10 رشــته والیبال نشســته، پارادوومیدانی، 
بســکتبال با ویلچر، پاراجودو، پارادوچرخه سواری، پاراتنیس روی میز، فوتبال 

۷ نفره، پاراوزنه برداری، پاراتیراندازی، پاراتیروکمان
پرچمدار: عنایت الله بخارایی

عملکرد کاروان ایران: 22 مدال شامل 6 طلا، 3 نقره، 13 برنز و کسب جایگاه 
23

پارالمپیک ۲۰۰۸ پکن
ترکیــب کاروان ایران: ۷2 نفر در ۹ رشــته والیبال نشســته، پارادوومیدانی، 
بسکتبال با ویلچر، پاراجودو، گلبال، پاراتنیس روی میز، فوتبال ۷ نفره، پاراوزنه 

برداری، پاراتیروکمان
پرچمدار: محمدرضا میرزایی

عملکرد کاروان ایران: 14 مدال شامل 5 طلا، 6 نقره، 3 برنز و کسب جایگاه 22
پارالمپیک ۲۰۱۲ لندن

ترکیب کاروان ایران: ۷۹ نفر در 13 رشــته والیبال نشســته، پارادوومیدانی، 
پاراجــودو، پاراتنیس روی میز، پاراتیراندازی، گلبــال، فوتبال ۷ نفره، فوتبال 
5 نفره، تنیس با ویلچر، پاراشــنا، پاراتیروکمان، پارادوچرخه سواری، پاراوزنه 

برداری
پرچمدار: عبدالرضا جوکار

عملکرد کاروان ایران: 24 مدال شامل 10 طلا، ۷ نقره، ۷ برنز و کسب جایگاه 
11

پارالمپیک ۲۰۱۶ ریو
ترکیب کاروان ایران: 111 نفر در 12 رشــته والیبال نشســته، پارادوومیدانی، 
پاراجودو، پاراتیرانــدازی، پاراقایقرانی، فوتبال ۷ نفره، فوتبال 5 نفره، تنیس با 

ویلچر، پاراشنا، پاراتیروکمان، پارادوچرخه سواری، پاراوزنه برداری
پرچمدار: عشرت کردستانی

عملکرد کاروان ایران: 24 مدال شامل ۸ طلا، ۹ نقره، ۷ برنز و کسب جایگاه 15
پارالمپیک ۲۰۲۰ توکیو

ترکیب کاروان ایران: 62 ورزشــکار در 10 رشته والیبال نشسته، دوومیدانی، 
پاراتیروکمــان، پاراکانــو، پارادوچرخه ســواری، پاراجــودو، پاراوزنه برداری، 

پاراتیراندازی، پاراتکواندو، بسکتبال با ویلچر
پرچمدار: زهرا نعمتی و نور محمد ارخی

عملکرد کاروان ایران: 24 مدال در رشــته های 12 طــلا، 11 نقره و یک برنز 
وکسب جایگاه 13

پارالمپیک ۲۰۲۴ پاریس
دهمیــن حضور کاروان ایران در بازی های پارالمپیک با نام »فرزندان ایران« و 
شــعار »ایمان، ایثار و افتخار« انجام خواهد شد. این کاروان با 65 ورزشکار در 
10 رشــته عازم پاریس خواهد شد. شهری که برای نخستین بار برگزارکننده 
ازی های پارالمپیک است و قرار است طی 11 روز برگزار میزبان بیش از چهار 

ورزشکاری باشد که در این بازی ها شرکت دارند.

گزارش

بازنشستگی و مربیگری CR7؟

ســتاره النصر به احتمال خداحافظی اش از تیم ملــی پرتغال و روی آوردن به 
مربیگری واکنش نشان داد. به گزارش ایسنا، کریستیانو رونالدو با وجود 3۹ساله 
بودنــش همچنان اصرار دارد به بازی در ملی فوتبال کشــورش ادامه دهد. به 
نقل از اســپورت، رونالدو درباره این ســوال که قصد خداحافظی از بازی های 
ملی را ندارد گفت: وقتی بخواهم تیم ملی را ترک کنم هیچکس را در جریان 
نمی گذارم. تصمیم من کاملا فوری و یکباره خواهد بود. چیزی که من برای تیم 
ملی می خواهم کمک کردن است. او درباره این سوال که آیا بعد از خداحافظی 
از فوتبال به دنیای مربیگری روی می آورد، گفت: فعلا چنین قصدی ندارم و به 
مربیگری در هیچ تیمی فکر نمی کنم. رونالدو درباره حضورش در النصر گفت: 

از حضور در النصر بسیار خوشحالم و فعلا با این تیم قرارداد دارم.

ویژه

آنالیز نمایش سردرگم پرسپولیس
برابر تراکتور

پرسپولیس در هفته دوم هم موفق نشد که شرایط تاکتیکی 
خوبی را رقم بزند و با قهرمان فصل گذشــته فاصله زیادی 

دارد.
به گزارش فوتبال 360، در مهم ترین دیدار هفته دوم لیگ 
برتر ایران، پرسپولیس میهمان تراکتور بود؛ دیداری که با 
نتیجه 1-1 به پایان رسید. اصلی ترین نکته بازی به کم خطر 
بودن پرسپولیس برمی گردد و خط دفاع تراکتور به همراه 
علیرضا بیرانوند، فشــارها و موقعیت های زیادی را متحمل 
نشدند. پرسپولیس نه توانایی به دست آوردن توپ را داشت 
و نه قابلیت بازگرداندن توپ را. ســوال اصلی اینجاســت 
که چه نکتــه ای در خطوط عقب زمین و میانی قرمزهای 

پایتخت، منجر به موقعیت سازی کم آن ها شده است؟
پرس  بی مبالات پرسپولیس

در جریان بازی وقتی که توپ به زمین تراکتور می رســید، 
عیســی آل کثیر به عنوان جلوترین بازیکن پرسپولیس، به 
خط دفاع حریف فشــار وارد می کرد و سینا اسدبیگی نیز 
از عقب زمین به او ملحق می شــد. حضور ناگهانی موجب 
می شد تا سروش رفیعی به عنوان  تک هافبک مرکزی ایفای 
نقش کند و فشار زیادی را متحمل شود. همچنین فاصله 

آزاد و زیادی در مرکز زمین ایجاد شد.
آن ها برنامه ای در یارگیری ها و مهار عناصر مهم نداشتند. 
آل کثیر مجدداً حرکتی آزادانه شــکل می داد و ســروش 
رفیعی هــم به عنوان نفر دوم پرس به او ملحق می شــد. 
مشخص اســت که در مرکز زمین ایگور پوستونیسکی به 
راحتی حرکت می کند و اســدبیگی به او نزدیک می شود 
اما به یک باره او عقب می رود و احمدزاده از ســمت راست 
به مرکز می پیوندد؛ ایوب العملود هم مجبور است که یک 
خط جلو برود تا جای خالی احمدزاده در راســت پر شود. 
این نوع ناهماهنگی ها موجب می شد تا تراکتور کار سختی 

برای انتقال توپ نداشته باشد.
علاوه بر این ناهماهنگی ها، چینش های خط هافبک موجب 
می شد تا فشار زیادی به سروش رفیعی وارد شود. سروش 
رفیعی توانایی بالایی در توپ گیری و درگیری های وســط 
زمین ندارد. در صحنه اخراج هافبک شــماره ۷، اوســتون 
اورونوف و ســعید صادقی مجبور می شوند به مرکز بیایند 
و العملود به همراه امیری در کناره ها هســتند؛ حضور دو 
بال در وسط زمین منجر به شکست پرسپولیس در نبردها 
و عبــور راحت تراکتور از پرس نامنظم آن ها می شــود. به 
همین دلیل سروش رفیعی مجبور است که یک خط جلوتر 
برود و همین اتفاق منجر به اخراج هافبک طراح و ریزنقش 

قرمزهای پایتخت می شود.
نبود ایده  برای حفظ مالکیت و خلق موقعیت

پرســپولیس فاصله زیادی بین خط هافبک و حمله خود 
ایجاد کرده بود؛ آن ها وقتی صاحب توپ می شدند سردرگم 
بودنــد و توپ را در عقب زمین بــه حرکت درمی آوردند و 
تلاش می کردند تا از نفوذ مدافعان کناری خود اســتفاده 
کنند. همچنین فاصله ایجاد شــده بین خط طراح و تمام 
کننده، باعث می شــد تا انتقال توپ خوبی شکل نگیرد و 
مهاجمان در جلوی زمین تنها باشند و کاری از پیش نبرند.
در لحظاتی که پرســپولیس قصد داشــت فشار را برروی 
حریف بیشــتر کند و با حوصله مالکیــت را حفظ کند و 
بــه خلق موقعیت بپــردازد، از مدافعان کنــاری و عناصر 
خط هافبک در حملات اســتفاده می کرد و مسعود ریگی 
را در مرکز زمین قــرار می داد. خط هافبک دونده تراکتور، 
کار ســختی برای کنترل ریگی و از کار انداختن وســط 
زمین پرسپولیس نداشتند. گاریدو سعی داشت تا از تعداد 
زیاد بازیکن در جلوی زمین استفاده کند و همین مسئله 

مالکیت و جریان بازی را از آن ها می گرفت.
پرس سنگین و کشنده تراکتور

تنها بخشی از این اتفاقات، به پرسپولیس و تصمیمات خوان 
کارلوس گاریدو مرتبط است. پرس سنگین تراکتور، فشار 
زیادی روی پرســپولیس به وجود آورد. اسکوچیچ برنامه 
خاصی بــرای آزار دادن قرمزهای پایتخــت از خط دفاع 
داشــت. وقتی تراکتور توپ را از دســت می داد، فوراً با 4 
بازیکن به ســمت حریف می رفت و مهاجمی که توپ را از 
دســت داده هم به عقب برمی گشت تا فشار را بیشتر کند. 
اتفاقی که بال راست پرسپولیس یعنی احمدزاده را مجبور 
کرد تا به عقب برگردد و فاصله هافبک و مهاجمان بیش از 

پیش شود.
وقتی احمدزاده به عنوان یک هافبک مرکزی انتخاب شد و 
جای اســدبیگی را گرفت، باز هم نمی توانست به یک سوم 
تهاجمی برود و خلق موقعیتی را شکل دهد. پرس تراکتور 
با 4 نفر، او را عقب نگه می داشت و این بازیکن مجبور بود 

تا از عقب زمین، بازی سازی را شکل دهد.
در نهایت وقتی پرسپولیس خط دفاعی خود را بالا می برد، 
تراکتور از فشــار خود به دفاع کم می کرد و با یک بازیکن 
پرس می کرد و سه بازیکن را مسئول کنترل خط هافبکی 
می کرد که قصد داشــت توپ را فــوراً از دفاع بگیرد و به 
حمله بســپارد. برنامه ای که وحید امیری را مجبور کرد تا 
از خط حمله به عقب برگردد. پرســپولیس غایبان کلیدی 
پرتعدادی در خط هافبک دارد و خوان کارلوس گاریدو هم 
فشــار زیادی را با توجه به عملکرد خوب این تیم زیرنظر 
اوســمار ویرا تجربه می کند. هفته های ابتدایی نیازمند جا 
افتــادن برنامه های مربیان جدید اســت و به نظر می آید 
چند هفته ای این ســرمربی اسپانیایی به زمان نیاز دارد تا 
ایده های خود را برای بهتر کردن شــرایط تاکتیکی به تیم 
القا کند. ایده هایی که شکل بازی و نتایج پرسپولیس را، به 

سطح مورد انتظار طرفداران این تیم برگردانند.

نصیرشلال سرمربی باقی ماند
با تصمیم کمیته فنی فدراســیون وزنه برداری، نواب نصیر 
شلال در سمت خود به عنوان سرمربی تیم ملی بزرگسالان 

باقی ماند.
به گزارش ایرنا؛ جلسه کمیته فنی فدراسیون وزنه برداری 
صبح امروز دوشــنبه برگزار شد. در این جلسه مصوب شد 
ضمن قدردانی از زحمات کادر فنی در یک ســال گذشته، 
اردوهای تیم ملی بزرگسالان از ششم شهریور با کادر فنی 
کنونی ادامه پیدا کند و نواب نصیرشلال سرمربی تیم ملی 

بزرگسالان، به کار خود ادامه دهد.
بر اســاس تصمیم گرفته شــده محک جدی کادر فنی و 
تصمیم در مورد ادامه فعالیت او پس از مســابقات جهانی 
بزرگســالان 2025 خواهــد بود و عملکــرد کادر فنی و 

سرمربی در آن بازه مورد ارزیابی قرار خواهد گرفت.

نگاه

ورزش
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یار مغضوب ساکت در نقش فرشته نجات نساجی دلایل دیبالا برای رد پیشنهاد القادسیه
قامت  در  عباس زاده  محمد 
ترکیب  وارد  تعویضــی  یار 
نساجی شــد و تیمش را از 
آلومینیوم  برابر  شکســت 

نجات داد.
به گزارش فوتبال 360، نساجی 
مازندران بعد از بقای دراماتیکی 
که در ســطح اول فوتبال ایران 
نتوانســته فصل جدید  داشت، 

رقابت های باشــگاهی را موفق آغاز کند؛ چرا که شاگردان ساکت الهامی در گام نخست، 
در دیداری خانگی برابر فولاد خوزســتان با یک گل شکست خوردند و در هفته دوم هم 
نتوانســتند با دست پر از اراک به قائمشــهر برگردند و مقابل آلومینیوم به تساوی 1-1 
رضایت دادند تا با کسب یک امتیاز از 6 امتیاز ممکن کار خود را در لیگ بیست وچهارم 

آغاز کرده باشند. 
محمد عباس زاده در ایام برپایی اردو، به دلیل اختلافاتی که با ســاکت الهامی داشت، تا 
یک قدمی جدایی از نســاجی هم پیش رفت اما در نهایت در جمع شاگردان الهامی باقی 
ماند. با این وجود، ســرمربی باتجربه نساجی در دیدار هفته نخست مقابل فولاد، فرصت 
چندانی به عباس زاده نداد و او را از دقیقه ۷0 به میدان فرســتاد که این مهاجم باتجربه 

نتوانست فرشته نجات تیمش در دوئل با فولاد باشد.
الهامی با وجود آنکه عباس زاده هفته گذشته مقابل فولاد نمایش خوبی از خود به جای 
گذشــته بود اما نتوانســته بود به این تیم گل بزند، بازهم به مهاجم باتجربه تیمش در 

ترکیب اولیه اعتماد نکرد.
الهامی در حالی که تیمش با نتیجه یک بر صفر در اراک از آلومینیوم عقب بود، در دقیقه 
۸0 تصمیــم گرفت تا محمد عباس زاده را به میدان بفرســتد و این مهاجم فرصت طلب 
در دقیقه )4+۹0( گل تســاوی تیمش را به ثمر رساند تا هم زننده اولین گل نساجی در 
لیگ بیســت وچهارم باشــد و هم بیش از پیش شایستگی های خود به کادرفنی نساجی 

را اثبات کند.

مهاجــم آرژانتینی با وجود 
پیشنهاد 75 میلیون یورویی 

از عربستان در رم ماند.
به گزارش فوتبــال 360، پائولو 
دیبالا گفت دلیل رد پیشــنهاد 
القادســیه  یورویی  میلیون   ۷5
عربســتان، خانواده اش و شانس 
بــازی برای تیم ملــی آرژانتین 

بوده است. 
مهاجم آرژانتینی تا یک قدمی قبول پیشــنهاد 3 ساله القادسیه با دستمزد ۷5 میلیون 
یــورو پیش رفــت اما در لحظه آخر تصمیــم گرفت در رم بماند؛ خبــری که هواداران 

جالوروسی را هیجان زده کرد.
دیبالا به اســکای اســپورت ایتالیا گفت: »همه درباره رقم قرارداد می پرسند. من موارد 
دیگری را هم در نظر می گیرم؛ مثل خانواده، همســرم، شهر، تیم، تمایل به بازگشت به 

تیم ملی. 30 ساله ام و هنوز حس خوبی دارم.
 هرچند از مصدومیت های من خیلی انتقاد شد اما تلاش می کنم مراقب سلامتی خودم 

باشم.« 
دیبالا اضافه کرد: »واضح است شما نمی توانید بگویید وقتی چنین رقمی مطرح است به 
پیشنهاد فکر نمی کنید اما موارد زیاد دیگری را هم باید در نظر گرفت و به همین خاطر 

تصمیم به ماندن گرفتم.« 
دیبالا بعد از رد پیشنهاد القادسیه، یکشنبه شب در ترکیب اصلی رم بود؛ مسابقه خانگی 
که با شکســت 2 بر یک مقابل امپولی به پایان رســید. او درباره احساسش در این بازی 
گفت: »تلاش کردم این بازی هم برایم مثل بقیه بازی ها باشد. بازیکن باید حرفه ای باشد 

و روی خواسته های سرمربی تمرکز کند.
ما نتوانســتیم چیزی که در طول هفته از ما خواسته شده بود را پیاده کنیم. اشتباهات 
زیادی داشتیم، پس باید به تلاش ادامه بدهیم، گذشته را فراموش کنیم و امیدوار باشیم 

پنجره نقل و انتقالات زودتر بسته شود تا تیم مان را بشناسیم.«


